



Skole: GL. Hjortespringskole

Dato: 08.01.26 KL 17.30-19.30

Mødested: **På Gl. Hjortespringskole.**

Indbudt:	Anne Correll, Elisabeth Buch, Bernd Meier-Larsen, Karina Kreipke (Barsel), Kenneth Winther, Mette Bille Christoffersen, Sabine Clausen, Helle Pedersen, Caroline Neesgaard, Jeanne Hinsch, Christina Malia Fischer Nielsen (Martinus 1Y) og Fikret Filikci (Elias 1X)
Indbudt elever:	Emil og Oliver
Skolens ledelse	Kenneth
Afbud	Helle P,
Mødeleder	Kenneth

1	Godkendelse af referat og dagsorden:	
2.	Elevrådet: • Svævebanen er fortsat ikke optimal, men der arbejdes på en løsning. Så længe Kenneth holder på midlerne, vil der formentlig fortsat blive arbejdet på at finde en løsning, som vi kan være tilfredse med. • En gruppe fra elevrådet er stadig i gang med at male skamler, som bruges til morgensang, da der fortsat er flere, der trænger til en opfriskning. • Vi havde en vellykket julekonkurrence med stor deltagelse. Der blev trukket lod om tre præmier til sidste morgensang inden jul, da så mange havde deltaget. • I forbindelse med Børnerettighedsdagen i december fik alle klasser en gave samt information om børns rettigheder og en quiz. De klasser, der deltog i quizen, fik lovning på en gave i det nye år. Disse gaver er elevrådet i gang med at gøre klar. • De fjernstyrede biler er nu indkøbt og skal bruges til frikvartersaktiviteterne om onsdagen. De er klargjort, og så snart sneen er væk, tages de i brug. • Skolens UMR, Emil og August, begynder et arbejde med udgangspunkt i skolens seneste trivselsmåling i samarbejde med Kenneth.	

	• Der er skoletopmøde for alle elevrådsrepræsentanter fra udskolingen i kommunen onsdag d. 25/2. Fokus er på at styrke medindflydelse og demokrati. Alle skoler skal udarbejde en konkret undersøgelse på egen skole, og fælles elevråd vil bruge hinanden i processen. • Oliver og Emil fortalte om hvordan de har været med til at skrive nytårstalen sammen med elever fra det fælles elevråd i kommunen. Det er der kommet en rigtig fin artikel i Herlev bladet ud af.	
3.	Meddelelser: Forperson: Intet nyt Skoleledelse: Orientering om proces for navngivning af de to nye folkeskoler. Der er en proces i gang på de forskellige skoler. Eleverne er blevet hørt, og nu skal der snart træffes en beslutning. Janus var med til første del af mødet. Han præsenterede sig selv og fortalte om sin baggrund. Personale: Der er udfordringer i forhold til feriedækning i SFO'en. Der er fortsat mange børn, som er tilmeldt i ferierne, men som ikke møder op. Det er ærgerligt, da det betyder, at timerne ikke kan anvendes på andre tidspunkter af året. Det er uklart, hvordan dette bedst kan optimeres. Punktet blev drøftet, og der kom bl.a. følgende input: Det kunne måske være mere motiverende for forældrene, hvis det blev tydeligere, at tilmeldingen også kommer deres barn til gode. Derudover kunne man i højere grad arbejde med at gøre ferie-SFO'en attraktiv og give børnene en oplevelse af at være en del af et fællesskab, så de ikke oplever at sidde alene. Det blev også foreslået, om skolebestyrelsen kan bakke op om dette og være med til at italesætte problematikken. Skolerådet: Intet nyt. Kommunalbestyrelsen: Der skal tages stilling til om vi ønsker et KB-medlem. Maria Topp er udpeget til os, da Rene ikke længere sidder i KB. Dette er skolebestyrelsen positive overfor. De kan kun se fordele ved at få et KB- medlem med i skolebestyrelsen.	
4.	Punkter på dagsorden:	

	• Status og opfølgningen på økonomi. Dette blev gennemgået uden de store indvendinger. • Principper for skole/hjemsamarbejde skal redigeres (Vedhæftet) Forældresamarbejdet skal være tydeligere, detaljer skal være til fordel for principper. (Ledelsen skal efterfølgende beslutte detaljer) Input fra skolebestyrelsen til denne: Hvis der er noget, kan der måske stå noget om, hvordan en skole-hjem-samtale kan foregå. Der kunne måske også stå, hvem og/eller hvilke faggrupper der kan deltage i et netværksmøde. Måske løfte blikket mere op og ikke gå for meget i detaljer. Der kunne være et afsnit i forhold til, hvad der er det gode skole-hjem-samarbejde. Hvad er det, vi gerne vil i forhold til det nære og gode samarbejde, og hvad kan forældre forvente i deres samarbejde. Måske skal vi lave et andet format. Måske skal det i højere grad være vores principper: at forældre ikke er til besvær, og at børn gør det rigtige, hvis de kan. Der kunne måske også stå noget om, at vi er en del af et fællesskab, og om hvordan man deltager i det. Tjek også lige for stavefejl. Kenneth vil gerne forsøge at formulere nye principper for skole-hjem-samarbejde, hvor det i højere grad er værdierne for samarbejdet, der kommer frem. Evt. Fra forældrene: Roblox Der blev rejst en bekymring i forhold til Roblox og det, børnene kan blive mødt med på platformen. Der er også en bekymring omkring, hvor vanedannende det kan være. Samtidig er der stor uvidenhed om, hvor voldsomt det kan være at deltage i Discord, og hvilke potentielle farer der er forbundet med Roblox. Spørgsmålet blev rejst, om dette er noget, som skolebestyrelsen har et ansvar for at informere og advare om. Kenneth vil følge op på, at det undersøges, om de fora, hvor Roblox spilles, er lukkede fora, og om der dermed er grund til bekymring eller ej. Julefesten Julefesten blev beskrevet som meget hyggelig, men afslutningen oplevedes som lidt mærkelig. Sangen var ukendt, der var ingen lyd, og det gav en lidt akavet afslutning. Hvis dette er tænkt som en tradition, bør det organiseres	
--	--	--

	på en anden måde. Alternativt kunne man overveje at placere dette indslag i starten af arrangementet. Deltagelse i skolebestyrelsesmøder Oliver og Emil må meget gerne deltage i hele skolebestyrelsesmødet næste gang den 26/2. Hvis der er punkter, som de ikke må deltage i, placeres disse sidst på mødet. Fremtidige punkter: • Skolens navn er ikke aktuelt som punkt, da navnet forbliver det samme.	